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متن پرسش

سلام علیکم استاد: اظهارات اخیر آقای سروش در تجلیل از امام خمینی (ره) خیلی نظرها را جلب کرد

ولی خوب اینها برای ما بدیهی بود. من معتقدم حتی آقای سروش آن موقع که به ولایت فقیه امام هم

نقد می کرد همین عقاید را داشت. اما یک سخنرانی جالب تر دیگه از ایشان دیدم در نقد لیبرالیسم و

انحراف اساسی تمدن جدید. https://www.aparat.com/v/oZFkg?vref=recom انگار آقای

سروش هم دارند به مواضع استاد طاهرزاده می رسند! با این وصف چه قدر نسنجیده بود این که

مباحث کلامی در مورد وحی و شریعت را طوری مطرح کنند که مایه این همه جنجال و شکاف شود به

جای این که حداقل باعث تضارب آراء و پیشرفت اندیشه شود و در نهایت خودش را هم در انزوای

سیاسی قرار دهد؟ نمی خواهم قضاوت کنم ولی ظاهرا تکبر قدرت زیادی در تبدیل فرصت های بزرگ به

خسارت های بزرگ دارد!

متن پاسخ

باسمه تعالی: سلام علیکم: با همهی این احوال، عنایت داشته باشید که آقای سروش اصالت را به عقلِ

مدرن میدهد. طبیعی است که حضرت امام در مقابل شاه، انسانِ شجاع و پاکی بودند ولی آقای

سروش در همین ماههای اخیر در جلسات 39 و 40 «دین در دنیای مدرن» مدعی است که 70 درصد

قرآن مربوط به مسائل زمان پیامبر است و تحت تأثیر آن زمانه بیان شده است و توصیه به دینِ حدّ

اقلی و رجوع به عقل بشری دارد، و این، راهی نیست که ملت ما در انقلاب اسلامی در تقابل با جبههی

استکبار آن را دنبال میکنند. به همین جهت ممکن است سخنان اخیر آقای سروش برای بعضی

گمراهکننده شود و فکر کنند ایشان در شخصیت گذشتهی خود تجدید نظر کرده است. موفق باشید


